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Dato: 9. oktober 2023 
Saksnummer: 46/23 
Til: Styret 
Møtedato: 16. oktober 2023 
Saksbehandler: Jan Erik Tønnessen 

 

 
 
 
Status Kapitalforvaltning 30.09.23 
 
 
Vedlagt er rapport pr 30.09.23. I september har porteføljen falt i verdi med -3,1%, noe som 
tilsvarer en nedgang på NOK 76 mill. Nominell avkastning hittil i år ved utgangen av september 
var 167 millioner, noe som tilsvarer 7,5%. Dersom tallene holder seg på samme nivå ut året, 
vil dette fortsatt være blant de bedre årene i stiftelsens historie.  
 
Tallene må ses på i lys av tre faktorer som i år har klaffet ekstra godt for stiftelsen: 
 

1. Valuta: Usikrede globale aksjeindeksfond ligger 9%-poeng høyere enn valutasikrede 
(Cultiva får 50% effekt av dette) 

2. Indeks/Geografi: De 7 store teknologi-aksjene i USA (Apple, Microsoft, Google etc) står 
for en vesentlig del av stigningen i markedet. Tar man bort disse aksjene er markedet 
tilnærmet flatt. Indeksfond (Cultiva 100%) inkluderer disse aksjene, mens aktive fond 
har en tendens til ikke å ha disse i porteføljen pga høy prising.  

3. Geografi: Det norske aksjemarkedet er kun opp ca 8% i år. Cultiva har ikke norske 
aksjer. Globale aksjer er opp 20% usikret og 11% valutasikret (Cultiva 14,5% i 
gjennomsnitt).  

 
Disse forholdene vil ikke klaffe hvert år, og årets tall er således bedre enn hva den faktiske 
realøkonomien tilsier.  
 
Mange norske institusjonelle investorer benytter norske aksjer helt eller delvis og disse har 
derfor heller ikke den positive valutaeffekten. Hadde Cultiva vært kun norskbasert, ville 
totalavkastningen vært ca 4,3% hittil i år.   
 
Uansett er disse tre punktene gode eksempler på at det er allokering (valuta, geografi, vekting 
etc) som virkelig avgjør avkastningen. Følgende figur fra en tidligere presentasjon er illustrativ 
i denne sammenhengen:  
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Forslag til vedtak: 
 
Styret tar status kapitalforvaltning til orientering. 
 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
Trykte vedlegg: Kapitalforvaltningsrapport per 30.09.2023 
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M1 – Prosjektorganisering 
 

M2 – Økonomi 

M3 – Samarbeid med SiA/UiA 
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M4 – Bygg 

M5 – Driftsorganisering 

M6 – Felles for hele bygget 

M7 – Kjeller og 1. etasje 

M8 – 2. og 3. etasje 
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M9 – 4. etasje 

M10 – Det digitale kulturhuset 

M11 – Kommunikasjon 

 

Oppsummering av forslag til vedtak: 

1) Styret tar statusrapport til orientering   
 

 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 

Daglig Leder 

 

Skriftlige vedlegg: Ingen 

 

Utrykte vedlegg: Ingen   
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Dato: 9. oktober 2023 
Saksnummer: 48/23 
Til: Styret 
Møtedato: 16. oktober 2023 
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl og Ingebjørg Borgemyr 

 
 
Endring vedtekter Cultiva 
 
Bakgrunn for saken 
 
I forkant av rådsmøte 11. november 2019 ble det sendt ut en orientering til 
rådsforsamlingens medlemmer «Habilitet for styret i Cultiva fremover» hvor styreleder og 
daglig leder orienterte om erfaringene med gjentakende behov for omfattende 
habilitetsutredninger av styremedlemmene i Cultiva som en konsekvens av daværende 
praksis med at bystyrepolitikere i Kristiansand kommune også har styreverv i Cultiva. I det 
etterfølgende rådsmøtet ble det meldt en sak under eventuelt hvor rådsforsamlingen drøftet 
spørsmålet «Skal politikere sitte i Cultivas styre?». Rådsforsamlingen fattet følgende vedtak i 
saken:  
 
 1) Valg av styremedlemmer gjennomføres 2. desember 2019 iht. dagens vedtekter. 
 Kulturstyrets representant velges for ett år. 
 2) Rådsforsamlingen tar advokat Knudsens vurderinger om styremedlemmers 

habilitet til etterretning. Det er derfor ønskelig å endre dages praksis med at 
 sentrale politikere sitter i Cultivas styre. Det bør være det samlede  

kompetansebehov i styret som er avgjørende for valg av styremedlemmer.  
Rådsforsamlingen ber styret i Cultiva iverksette en prosess for å fjerne  
bestemmelsen om at kulturstyret skal ha en representant i styret i vedtektenes § 6, 
1. ledd. 

 3) Rådsforsamlingen ber valgkomiteen vurdere innspillene i dagens debatt i  
arbeidet med å finne gode kandidater til styreverv i Cultiva.» 

 
Styret i Cultiva iverksatte derfor en prosess for å endre vedtektens § 6, 1. ledd som 
omhandler valg av styremedlemmer.  
 
I tillegg mottok Cultiva 20. april 2021 en henvendelse fra daværende sorenskriver i 
Kristiansand tingrett Steinar Langholm med forslag om at sorenskriveren trer ut av Cultivas 
rådsforsamling. Styret i Cultiva ba derfor rådsforsamlingen om en uttalelse om endring av 
vedtektenes § 7, 1. ledd om valg av rådsforsamlingen i rådsmøte 14. juni 2021 (sak 6/21). 
Rådsforsamlingen fattet følgende vedtak. 
 

1) Rådsforsamlingen anmoder styret om å gjennomføre en helhetlig vurdering av 
sammensetningen av rådsforsamlingen basert både på sorenskriverens innspill og 
de innspill som fremkom i møtet bl.a. om kommunedirektørens rolle.  

2) Rådsforsamlingen foreslår derfor at endringen av vedtektenes § 7, 1. ledd 
utsettes og koordineres med de andre initiativene om endring av vedtektene. 

 
  

 

 

33



Saker om endring av vedtektene er behandlet flere ganger i styret- og rådsforsamlingen:  
  
 11.11.19 Rådsmøte, sak 10/17 Eventuelt 
 02.12.19 Styremøte, sak 56/19 Endring av vedtektenes § 6, 1. ledd 
 15.06.20 Rådsmøte, sak 1.2/20 Orienteringssak, Vedtektsendringer mht. valg  
   av styremedlemmer 
 07.12.20 Styremøte, sak 54/20 Vedtektsendring § 6.1 
 07.12.20 Rådsmøte, sak 7.2/20 Orienteringssaker, vedtektsendringer mht.  
   valg av styremedlemmer 
 14.06.21 Styremøte, sak 31/21 Endring av vedtektenes § 7, 1. ledd:   
   Rådsforsamlingen  
 14.06.21 Rådsmøte, sak 1.2/21 Orienteringssaker, Endring av vedtektenes  
   § 6. 1. ledd og sak 6/21 Endring av vedtektenes § 7, 1. ledd  
 15.10.21 Styremøte, sak 55/21 Endring av vedtekter 
 06.12.21 Rådsmøte, sak 9/21 Vedtektsendringer 
   
Alle saksfremlegg og protokoller fra disse møtene er tilgjengelig i dokumentarkivet på 
Cultivas nettside. 
 
 
Styrets forslag til endringer i vedtektene 
 
Styret har gjennom sin saksbehandling vedtatt følgende forslag til endring av vedtektene: 
 
§ 6, 1. ledd om valg av styremedlemmer 
 
Styret i Cultiva har foreslått å endre vedtektenes § 6, 1. ledd  
 
fra:  «Stiftelsens styre skal ha fem medlemmer og to varamedlemmer. Ett av 
 medlemmene oppnevnes blant kulturstyrets medlemmer» 
 
til: «Stiftelsens styre skal ha fem medlemmer og to varamedlemmer. Kun ett av 
 medlemmene utnevnes fra kulturutvalget, bystyret eller ledende ansatte i 
 Kristiansand  kommune.» 
 
Begrunnelsen for forslaget er de erfaringer som er gjort gjennom alle habilitetsvurderingene 
knyttet til bevilgninger til Kilden og Kunstsilo, og at man vil måtte fortsette å gjøre slike 
vurderinger i alle prosjekter hvor Kristiansand kommune er involvert.  
 
Det er utarbeidet et erfaringsdokument som oppsummerer prosedyrer og rutiner for 
vurdering av sammensetning og kompetansebehov i styret og stiftelsens erfaringer med 
stadige behov for habilitetsvurdering av styremedlemmer spesielt i saker hvor stifter, 
Kristiansand kommune, er en part. Erfaringsdokumentet skal tilgjengeliggjøres for 
valgkomiteen i forkant av alle valg, og skal oppdateres løpende med nye erfaringer.  
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§ 7, 1. ledd om valg av rådsmedlemmer 
 
Styret i Cultiva har foreslått å endre vedtektenes § 7, 1. ledd  
 
fra:  «Rådsforsamlingen skal ha elleve representanter. Syv representanter med 
 personlige vararepresentanter velges av bystyret i Kristiansand etter innstilling fra 
 Valgkomiteen, en representant velges fra Næringslivets Hovedorganisasjon (NHO), 
 en representant velges av LO. Byrettsjustitiarius i Kristiansand og Rådmannen i 
 Kristiansand har også sete i rådet.» 
 
til: «Rådsforsamlingen skal ha elleve representanter. Syv representanter med 
 personlige vararepresentanter velges av bystyret i Kristiansand etter innstilling fra 
 Valgkomiteen, en representant velges fra Næringslivets Hovedorganisasjon (NHO), en 
 representant velges av LO og en representant fra Advokatforeningens lokale krets. 
 Kommunedirektøren i Kristiansand har også sete i rådet.» 
 
Begrunnelsen for forslaget er å imøtekomme sorenskriverens ønske om fratredelse samtidig 
som stifters ønske kompetansesammensetningen i rådsforsamlingen videreføres.  
 
 
Rådsforsamlingens uttalelse til forsalget 
 
Rådsforsamlingen har uttalerett til alle forslag om å endre vedtektene, jfr. vedtektenes § 10. 
I rådsmøte 6. desember 2021 fattet rådet følgende vedtak:  
 
 
Vedtak: Rådsforsamlingen avgir følgende uttalelse om styrets forslag til endring av 

vedtektenes § 6. 1. ledd og § 7, 1. ledd:  
 
 Rådsforsamlingen tar styrets vedtak til orientering.  

 
Stifters uttalelse til forslaget 
 
24. mai 2022 sendte Cultiva en anmodning til stifter - Kristiansand kommune - om å få 
oversendt en uttalelse fra Kristiansand kommune om styret forslag til endring av 
vedtektenes § 6, 1. ledd og 7, 1. ledd som beskrevet ovenfor.  
 
Bystyret behandlet sak om endring i vedtekter i Cultiva i møtet den 26. april 2023 i sak 
65/23. Bystyret fattet følgende vedtak:  
 

1. Bystyret tar rådsforsamlingens og styrets vedtak til orientering.  
2. Stifter anbefaler følgende endring av vedtektenes §6, 1 ledd om valg av 

styremedlemmer; «Stiftelsens styre skal ha fem medlemmer og to 
varamedlemmer. Ett av medlemmene skal utnevnes fra kulturutvalget eller 
bystyret». 

 
 
Drøfting av saken 
 
Bakgrunnen for at diskusjonen kom opp, var tradisjonen for at inntil tre bystyrepolitikere har 
sittet i styret til Cultiva. Denne praksisen medførte at man i Kunstsilo-saken måtte bruke 
mye tid og økonomiske ressurser på å avklare habilitet, samt løpe risiko for at styret ikke 
ville bli beslutningsdyktige dersom flertallet ble vurdert inhabile. Basert på vurderinger fra 
Stiftelsestilsynet og advokat Gudmund Knutsen som understreket at alle fremtidige 
spleiselag med Kristiansand kommune og Cultiva vil man måte gjøre tilsvarende, grundige 
habilitetsvurderinger.  
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Deretter har saken om endring av vedtektenes § 6, 1. ledd vært behandlet flere ganger 
både i styret og rådsforsamlingen. Det har vært uttalt enighet mellom Rådsforsamlingen og 
Cultivas styre om at det av habilitetsgrunner er ønskelig å endre praksis med at flere 
sentrale politikere sitter i Cultivas styre. Det har også vært uttrykt en enighet om at det bør 
være det samlede kompetansebehov i styret som er avgjørende for valg av 
styremedlemmer. Men det synes å være en uenighet mellom styret og rådsforsamlingen om 
behovet for endring av vedtektene og hvilke begrensninger som eventuelt skal 
vedtektsfestes vs. behovet for endring av rådsforsamlingens praksis med valg av 
styremedlemmer.  
 
Saken er dermed grundig debattert i flere styremøter og rådsmøter. Både rådsforsamlingen 
og Bystyret i Kristiansand har avgitt uttalelse om styrets forslag til endring av vedtektene.  
 
Praksisen med at flere av styre- og varamedlemmene har hatt tilknytning til Kristiansand 
kommune har vært åpenbart uheldig for Cultiva. I en periode av Kunstsilosaken var det 
usikkerhet om antall habile styremedlemmer var tilstrekkelig til å være et beslutningsdyktig 
styre. Denne type diskusjoner svekker tilliten til Cultiva og styrets beslutninger. Det er også 
ressurskrevende og vil forsinke beslutningsprosesser å stadig måtte innhente juridiske 
vurderinger av styremedlemmenes habilitet.  
 
På bakgrunn av erfaringene med habilitetsutfordringer, vil administrasjonen anbefale at 
styret vedtar en vedtektsfestet begrensning på antall styre- og varamedlemmer med 
tilknytning til Kristiansand kommune som kan velges. Forslaget om å inkludere ledende 
ansatte kan bortfalle jfr. Bystyrets vedtak.   
 
Søknad til Stiftelsestilsynet om endring av vedtektenes § 6, 1. ledd og § 7, 1. ledd klargjøres 
og oversendes så fort saken er behandlet i styremøtet 16.oktober 2023.  
 
 
Forslag til vedtak: 
 

1) Styret vedtar å endre vedtektenes § 6, 1. ledd fra:  
 

  Stiftelsens styre skal ha fem medlemmer og to varamedlemmer. Ett   
  av medlemmene oppnevnes blant kulturstyrets medlemmer.  
 
 til å lyde:  
 

Stiftelsens styre skal ha fem medlemmer og to varamedlemmer. Kun ett av 
medlemmene utnevnes fra kulturutvalget eller bystyret i Kristiansand 
kommune.  
 

2) Styret vedtar å endre vedtektenes § 7, 1. ledd 
 
 

fra:  «Rådsforsamlingen skal ha elleve representanter. Syv representanter med 
personlige vararepresentanter velges av bystyret i Kristiansand etter innstilling   
fra Valgkomiteen, en representant velges fra Næringslivets Hovedorganisasjon 
(NHO), en representant velges av LO. Byrettsjustitiarius i Kristiansand og 
Rådmannen i  Kristiansand har også sete i rådet.» 

 
til: «Rådsforsamlingen skal ha elleve representanter. Syv representanter med 

personlige vararepresentanter velges av bystyret i Kristiansand etter innstilling  
fra Valgkomiteen, en representant velges fra Næringslivets Hovedorganisasjon 
(NHO), en representant velges av LO og en representant fra 
Advokatforeningens lokale krets. Kommunedirektøren i Kristiansand har også 
sete i rådet.» 
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3) Styret ber administrasjonen sende søknad til Stiftelsestilsynet vedrørende 
omdanning av stiftelsens vedtekter jfr. Stiftelseslovens kapittel 6.  

 
4) Styret ber administrasjonen oppdaterer dokumentet «Erfaringsnotat valg av 

styremedlemmer Cultiva» med Stiftelsestilsynets beslutning, og distribuere 
notatet til medlemmene i rådsforsamlingen før nytt valg av styremedlemmer skal 
gjennomføres i desember 2023.  

 
 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
 
Trykte vedlegg:  1) Brev fra Kristiansand kommune vedr. vedtak om endring av vedtekter i Cultiva 20.09.23 
  2) Erfaringsnotat, versjon 24.05.22 
Utrykte vedlegg: Brev til Kristiansand kommune vedr. forslag om endring av vedtekter i Cultiva 24.05.22 
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Sist revidert 04.02.19 
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Side 2 av 4  

§ 1 
 

Stiftelsens navn er «Kristiansand Kom m unes Energiverksstiftelse». 
 

Stiftelsen er opprettet av Kristiansand kom m une for å sikre at de m idler som 
kom m unen/ st ift elsen t ilføres ved salg av eierandeler i energiverk, skal kunne 
t j ene innbyggerne på lang sikt. 

 
§ 2 

 
Stiftelsen er hj em m ehørende i Kristiansand kom m une. 

 
§ 3 

 
Stiftelsens form ål er å sikre arbeidsplasser og gode levekår i Kristiansand(* ) ved 
å gi støtte t il prosj ekter ved og etablering av kunst-, kultur- og 
kunnskapsinstitusj oner eller organisasj oner som bidrar t il nyskaping, utvikling og 
kom petansebygging ved kreative m ilj øer i Kristiansand. 

 
Kunnskapsinstitusj oner som utvikler kreativitet og nyskaping kan t ildeles m idler 
fra st ift elsen. 

 
I nstitusj oner eller organisasj oner som m ottar støtte m å drive virksom het på 
kvalitativt høyt nivå t il nytte for lokalsam funnet. 

 
§ 4 

 
Stiftelseskapital er kr 1 133 000 000,-. 

 
Stiftelsens kapital skal hvert år t illegges et beløp som er t ilst rekkelig t il at 
st ift elsen opprettholder sin realverdi. Den øvrige avkastningen kan brukes det 
enkelte år t il å frem m e st ift elsens form ål eller t illegges et rentefond som kan 
benyttes senere år. 

 
Grunnkapital og t illeggskapital m å aldri angripes. Hvis st ift elsens eiendeler har 
sunket i verdi slik at grunnkapital og t illeggskapital er angrepet, kan årlig 
utbetaling ikke finne sted før grunnkapital og t illeggskapital er oppfylt. 

 
 

§ 5 
 

Stiftelsens m idler forvaltes av styret. Styret kan delegere forvaltningen t il daglig 
leder, m en st iftelsens styre m å gi instruks og retningslinj er for forvaltningen. 
Midlene m å ikke anbringes på en m åte som anses som spekulasj onspreget. 

 
Midlene skal fortrinnsvis investeres i aksj er og obligasj oner direkte, i verdifond 
eller i fast eiendom . 

 
Stiftelsen kan ikke ta opp lån, st ille garanti eller lignende. 
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Side 3 av 4  

§ 6 
 

Stiftelsens styre skal ha fem m edlem m er og to varam edlem m er. Ett  av 
m edlem m ene oppnevnes blant kulturstyrets m edlem m er. 

 
Rådsforsam lingen skal velge styret, og kan avsette styret. 

 
Styret oppnevnes for fire år ad gangen, således at det annethvert år velges 
henholdsvis to eller t re styrem edlem m er og ett varam edlem . 

 
Gj envalg kan finne sted, dog således at ingen kan sit te m er enn t re perioder. 

Styrets leder velges av rådsforsam lingen. 

Styret er beslutningsdyktig når m er enn halvdelen av styrem edlem m ene er t il 
stede. 

 
Styrets beslutninger t reffes m ed alm innelig flertall. 

 
Stiftelsen tegnes av daglig leder, eller styreleder og ett styrem edlem i fellesskap. 

Styrets referater skal være åpne for offentlig innsyn. 

§ 7 
 

Rådsforsam lingen skal ha elleve representanter. Syv representanter m ed 
personlige vararepresentanter velges av bystyret i Kristiansand etter innstilling 
fra Valgkom iteen, en representant  velges fra Næringslivets Hovedorganisasj on 
( NHO), en representant velges av LO. 
Byrettsj ustit iarius i Kristiansand og Rådm annen i Kristiansand har også sete i 
Rådet. 

 
Rådsforsam lingen velger selv sin leder. 

 
Rådsforsam lingens m edlem m er velges for fire år ad gangen innen utgangen av 
m ai m åned. 

 
Rådsforsam lingen holder m øte hvert år innen utgangen av j uni m åned, og ellers 
så ofte leder, styret eller m inst t re av m edlem m ene krever det. I nnkallingen t il 
rådsforsam lingen skal skj e skrift lig m ed m inst 14 dagers varsel t il m edlem m ene. 
I innkallingen angis de saker som skal behandles. Saker som et m edlem ønsker å 
frem m e særskilt, m å være m eddelt styret innen en uke før m øtet holdes. 
Rådsforsam lingen  skal også underrettes skrift lig om slike eventuelle 
t illeggssaker. 

 
Over forhandlingene føres protokoll som skal underskrives av m øteleder og to 
andre personer som utpekes av rådsforsam lingen blant de t ilstedeværende. 
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Side 4 av 4  

§ 8 
 

I t illegg t il å velge styret, skal rådsforsam lingen fastsette styrets godtgj ørelse. 
Rådsforsam lingen skal velge revisor. Rådsforsam lingen skal avgi uttalelse om 
årsregnskapet og årsberetningen. 

 
Årsregnskapet og årsberetningen sendes bystyret i Kristiansand t il orientering. 

 
§ 9 

 
Styret ansetter daglig leder og fastsetter dennes lønns- og arbeidsvilkår. 

 
Det hører inn under den daglige ledelsen å sørge for forvaltning av m idler i 
henhold t il styrets retningslinj er, behandler søknader om t ilskudd og avgi 
innstilling overfor styret. 

 
§ 1 0 

 
Stiftelsen skal oppløses når lovens krav t il oppløsning foreligger. 
Før styret t reffer vedtak om søknad t il St ift elsestilsynet om om danning, skal 
saken legges fram for rådsforsam lingen t il uttalelse. 

 
 

* * * 
 

( * ) Styret i Cultiva vedtok følgende om Cultivas virkeom råde den 4. februar 2019:  «Kristiansand 
Kom m unes Energiverksstiftelse Cultivas vedtekters virkeom råde tolkes som kom m unen som 
Kristiansand t il enhver t id er en del av.» 

 
 
 

Vedtektene signeres elektronisk. 
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Fra: Liv Tystad
Til: kls@tinius.com
Kopi: Ingebjørg Borgmyr; Siw Heggedal Longvastøl
Emne: Cultiva - habilitetsvurdering
Dato: tirsdag 9. juli 2019 12:23:56

Vi viser til telefonsamtale med deg 4. juli 2019, samt tidligere telefonsamtale med Erling Valvik
og Ingebjørg Borgmyr 6. juni 2019. Det vises videre til rådgiver Gudmund Knudsens betenkning
av 14. juni 2019 om styremedlemmers habilitet i forbindelse med behandling av saker som
gjelder den planlagte Kunstsiloen. Vi fikk oversendt Knudsens betenkning til orientering av Erling
Valvik 14. juni 2019.
 
Siden Erling Valvik ikke lenger er administrerende direktør i Cultiva, sender vi denne
tilbakemeldingen til deg som styreleder.
 
Som vi har presisert i telefonsamtalene er det viktig at styret tar spørsmålet om habilitet svært
alvorlig. Sakens art og omfang gjør at den er av stor betydning for stiftelsen, men også for det
enkelte styremedlems personlige ansvar. Det er i tillegg slik at betenkningen trolig vil kunne
danne grunnlag for en generell standard for vurdering av habilitet i Cultiva i fremtiden.
 
Etter vår mening gir Knudsens betenkning en god oversikt over, og vurdering av, de
problemstillingene som gjør seg gjeldende i dette sakskomplekset. I telefonsamtalen med Valvik
og Borgmyr 6. juni 2019 ble det også diskutert at den aktuelle saken reiser et annet viktig
spørsmål, som vi ikke kan se er direkte omtalt i Knudsens betenkning. Selv om flere parter har en
felles interesse i å få et prosjekt realisert, vil det kunne være slik at partene kan ha egeninteresse
i størrelsen på bidragene de selv og andre gir inn i det felles interessefeltet. Dersom noen gir mer
til prosjektet, vil andre kunne gi mindre. Spørsmålet er om denne interessen i at en annen aktør
gir «mest mulig» for selv å spare kostnader, kan sies å være en «særinteresse» og om den er
«fremtredende», jf. stiftelsesloven § 37.
 
På denne bakgrunn er det fortsatt aktuelt å få vurdert hvordan habilitetsspørsmålet stiller seg
dersom størrelsen på tilskuddet fra Cultiva kan få direkte betydning for hvor mye Kristiansand
kommune må bidra med for å få prosjektet realisert.
 
Vi vil anmode styret om å vurdere om habilitetsbetenkningen bør få en tilføyelse der ovennevnte
problemstilling utredes.
 
 
Med hilsen

Liv Tystad
seniorrådgiver
https://lottstift.no/logo/lottstift_norsk.png

Tlf: 57 82 80 58
Mobil: 48124117
E-post: lty@stiftelsestilsynet.no
www.lottstift.no
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Ref.: #8697765/1 
   
   
Advokatfirmaet BAHR AS 
Tjuvholmen allé 16, Postboks 1524 Vika, NO-0117 Oslo, Tel: +47 21 00 00 50 Fax: +47 21 00 00 51 
www.bahr.no   Org.nr: NO 919 513 063 

 

 
N O T A T   
 
 
 

Oslo, 1. august 2019 

 

Cultiva. Inhabilitet for styrets medlemmer. Kunstsiloen. Tilleggsutredning 

1. Innledning 
I vårt notat 14. juni 2019 har vi vurdert habiliteten for styremedlemmene i stiftelsen Cultiva ved 
stiftelsens bevilgning på 100 mill. kroner til Sørlandets Kunstmuseum (SKMU). I e-post 25. juli 2019 
er vi bedt om å foreta en tilleggsvurdering. Bakgrunnen for dette er Stiftelsestilsynets e-post 9. juli 
2019 til Cultiva ved styreleder Kjersti Løken Stavrum der det blant annet heter: 

 «Etter vår mening gir Knudsens betenkning en god oversikt over, og vurdering av, de 
 problemstillingene som gjør seg gjeldende i dette sakskomplekset. I telefonsamtalen med 
 Valvik og Borgmyr 6. juni 2019 ble det også diskutert at den aktuelle saken reiser et annet 
 viktig spørsmål, som vi ikke kan se er direkte omtalt i Knudsens betenkning. Selv om flere 
 parter har en felles interesse i å få et prosjekt realisert, vil det kunne være slik at 
 partene kan ha egeninteresse i størrelsen på bidragene de selv og andre gir inn i det felles 
 interessefeltet. Dersom noen gir mer til prosjektet, vil andre kunne gi mindre. Spørsmålet 
 er om denne interessen i at en annen aktør gir «mest mulig» for selv å spare kostnader, 
 kan sies å være en «særinteresse» og om den er «fremtredende», jf. stiftelsesloven § 37. 
 
 På denne bakgrunn er det fortsatt aktuelt å få vurdert hvordan habilitetsspørsmålet stiller 
 seg dersom størrelsen på tilskuddet fra Cultiva kan få direkte betydning for hvor mye 
 Kristiansand kommune må bidra med for å få prosjektet realisert.» 
 

2. Nærmere om problemstillingen i Stiftelsestilsynets epost 

2.1 Allment om problemstillingen 

Den problemstillingen Stiftelsestilsynet reiser må vurderes med utgangspunkt i inhabilitets-
bestemmelsen i stiftelsesloven § 37 andre ledd første punktum om inhabilitet for styremedlemmer 
som har stilling eller verv i en privat eller offentlig institusjon, organisasjon eller et foretak som har 
en «økonomisk eller annen fremtredende særinteresse i saken, eller når han eller hun i slik 
egenskap tidligere har deltatt i behandlingen av saken.» Om den generelle forståelsen av 
bestemmelsen viser vi til vårt notat av 14. juni 2019.  

Den problemstillingen Stiftelsestilsynet reiser kan som en generell problemstilling være relevant i 
forhold til inhabilitetsvurderingen etter stiftelsesloven § 37 andre ledd første punktum.  
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Der en stiftelse går sammen med andre om å  finansiere et prosjekt, kan det være slik at stiftelsens 
bidrag avhenger av hva som skal til for å fullfinansiere prosjektet og hva de øvrige partene bidrar 
med. Dermed kan det etter omstendighetene være slik at de øvrige partene har en særinteresse 
som ikke deles med stiftelsen. Dermed er det ikke sagt at dette er en særinteresse som medfører 
inhabilitet etter stiftelsesloven § 37 andre ledd første punktum. Sentralt i inhabilitetsvurderingen er 
stiftelsens formål og med dette utgangspunkt stiftelsens egen interesse i å gjennomføre det felles 
prosjektet som et ledd i formålsrealiseringen. Med dette utgangspunkt kan det i utgangspunktet 
ikke være noe i veien for at stiftelsen tilpasser sitt bidrag til hva som skal til for å fullfinansiere 
prosjektet. Hvorvidt styremedlemmer som også har verv eller stilling hos en samarbeidspartner er 
inhabil etter stiftelsesloven § 37 andre ledd første punktum vil avhenge av om hensynet til at den 
andre bidragsyteren de har verv eller stilling i skal spare penger er en «fremtredende særinteresse» 
av en slik styrke at den er egnet til å påvirke styremedlemmets standpunkt i saken. Dette er et 
spørsmål som må avgjøres ut fra forholdene i den enkelte saken. 

Etter omstendighetene i den enkelte sak kan det nok være slik at hensynet til å spare penger for 
den organisasjonen eller institusjonen styremedlemmet har stilling eller verv vil være såpass 
fremtredende at det kan være egnet til å påvirke styremedlemmets standpunkt i saken og dermed 
gjøre styremedlemmene inhabile. Situasjonen kan for eksempel være at det er en slik sammenheng 
mellom vedtakene i stiftelsen og den andre organisasjonen eller institusjonen at størrelsen av den 
ene bevilgningen får direkte betydning for størrelsen av den andre. Om dette er tilfelle, vil bero på 
de faktiske forholdene i den enkelte saken. Vi nevner at også andre regler kan komme inn i bildet, 
så som at utdelinger må ligge innenfor formålet og styremedlemmenes alminnelige plikt til å ivareta 
stiftelsens interesse.  

2.2 Vurderingen av inhabilitet for styremedlemmene i Cultiva 

I denne konkrete saken om Cultivas støtte til Kunstsiloprosjektet kan vi ikke se at den 
problemstillingen som Stiftelsestilsynet nevner kommer inn i inhabilitetsvurderingen.  

Som nevnt i notatet av 14. juni 2019 punkt 6 (side 7) ser vi det slik at Cultiva sammen med de andre 
bidragsyterne til Kunstsiloprosjektet har en felles interesse i å realisere Kunstsiloprosjektet ved å 
bevilge penger til dette og at tilskuddene samlet blir store nok til å realisere prosjektet. Som også 
nevnt i notatet betyr ikke dette at kommunen har en særinteresse i forhold til Cultiva som medfører 
inhabilitet for styremedlemmene med stilling eller verv i kommunen.   

Den problemstillingen Stiftelsestilsynet tar opp, synes å forutsette at Kristiansand kommune har en 
«økonomisk eller annen fremtredende særinteresse i saken» fordi det er en direkte sammenheng 
mellom størrelsen på kommunens og Cultivas bidrag til Kunstsiloprosjektet. Problemstillingen synes 
å forutsette at de to bidragene er samordnet slik at størrelsen på kommunens bidrag tilpasses 
Cultivas bidrag slik at Kristiansand kommune har en interesse i at Cultiva gir mest mulig for selv å 
spare kostnader. Det er videre en forutsetning for inhabilitet at en slik besparelse for kommunen er 
egnet til å påvirke styremedlemmenes standpunkt i saken, jf. Høyesteretts kjæremålsutvalgs 
avgjørelse i HR-2001-00556, som det er vist til i note 1 i vårt notat av 14. juni 2019. 

Vår vurdering av habilitetsspørsmålet bygger på de saksdokumentene vi har mottatt. Av disse kan vi 
ikke se annet enn at Cultivas bevilgning har grunnlag i Cultivas egen interesse i å realisere 
stiftelsens formål ved å bidra til gjennomføringen av prosjektet innenfor stiftelsens økonomiske 
handlingsrom, se nærmere nedenfor. De saksdokumentene vi har hatt tilgang til gir ikke grunnlag 
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for å hevde at den problemstillingen Stiftelsestilsynet tar opp har vært framme i saken på en slik 
måte at den gir kommunen en særinteresse av en slik styrke at den er egnet til å påvirke 
styremedlemmenes standpunkt i saken. Slik vi ser det er derfor den problemstillingen 
Stiftelsestilsynet tar opp ikke av aktuell betydning i saken.   

I saksdokument til styremøtet 11. desember 2017 foreslår administrasjonen et tilskudd på 25 mill. 
kroner, alternativt 40 mill. kroner til Kunstsiloprosjektet. I styremøtet ber imidlertid styret 
administrasjonen legge fram en ny sak i ekstraordinært styremøte 19. januar 2018 hvor alle 
konsekvenser ved å bevilge inntil 100 mill. kroner til Kunstsiloprosjektet utredes. Bakgrunnen var 
søknad fra SKMU 30. november 2017 om tilskudd på 100 mill. kroner og 100 mill. kroner i lån.  Dette 
blir fulgt opp av administrasjonen, og styret traff i styremøtet 19. januar 2018 vedtak om å bevilge 
100 mill. kroner til Kunstsiloprosjektet på nærmere vilkår. Styret besluttet enstemmig i styremøtet 
17. juni 2019 at vilkårene for bevilgningen av de 100 mill. kronene til Kunstsiloprosjektet var 
oppfylt. 

Den dokumentasjonen vi har hatt tilgang til gir ikke grunnlag for å hevde at det er noen kobling 
mellom Cultivas bevilling på 100 mill. kroner og Kristiansand kommunes støtte til prosjektet som var 
bestemt før Cultivas vedtak i saken. I SKMUs søknad av 30. november redegjøres det bl.a. for 
behovet for midler for å gjennomføre prosjektet. Avslutningsvis heter det i søknaden til Cultiva at 
en slik bevilgning vil «. . være den helt avgjørende samarbeidspartneren som sikrer realiseringen av 
Kunstsiloprosjektet! Uten Cultivas betydelige medvirkning, er det tvilsomt om prosjektet lar seg 
realisere.» I søknaden er forholdet til Kristiansand kommune ikke trukket fram ut over at det er 
opplyst at kommunen har «tatt endelig beslutning.» I administrasjonens saksframlegg til styremøtet 
19. januar 2018 er drøftet de økonomiske konsekvensene det vil ha for Cultiva å yte et bidrag på 
100 mill. kroner og de konsekvensene det vil få for stabile årlige utdelinger i framtida. Til tross for 
dette heter det at Cultiva har et sterkt ønske om å «… bidra med anslagsvis 100 MNOK til Sørlandets 
Kunstmuseums (SKMUs) nye bygg på silokaia, heretter kalt Kunstsiloprosjektet.» Det er ingen 
kopling til Kristiansand kommunes støtte til prosjektet.  

Vi kan heller ikke se at saksdokumentene i Kristiansand kommune gir holdepunkter for en slik 
kopling til Cultivas bevilgning som Stiftelsestilsynet synes å forutsette. I kommunens 
handlingsprogram 2017 - 2020 er det lagt inn en avsetning på 50 mill. kroner som er kommunens 
andel til byggeprosjektet, men dette beløpet kan ikke ses å være koplet til Cultivas bevilgning.  

Vi kan etter det som er sagt over ikke se det annerledes enn at både kommunen og Cultiva har 
foretatt selvstendige vurderinger av hva de ønsker å yte i tilskudd til Kunstsiloprosjektet. Det er 
ikke holdepunkter for å hevde at hensynet til å spare penger for Kristiansand kommune har gjort seg 
gjeldende på en slik måte at det kan ha gitt kommunen en særinteresse av en slik styrke at den er 
egnet til å påvirke vurderingen til Cultivas styremedlemmer på en måte som gjør dem inhabile i 
Cultivas styre. 

2.3 Konklusjon 

Etter vårt syn gjør den problemstilling som Stiftelsestilsynet tar opp i e-post 25. juli 2019 ikke 
styremedlemmene som har verv eller stilling i Kristiansand kommune inhabile.  

 
Advokatfirmaet BAHR AS 
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Gudmund Knudsen 
Rådgiver 
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2001 2002 31.10.2003 2004 24.10.2005 05.01.2006 27.11.2007 2008 18.06.2009 2010 28.11.2011 2012 27.06.2013 2014 03.12.2015 2016 19.06.17 10.12.2018 02.12.2019 2020 14.06.2021 2022 des. 2023 2024 jun.25 2026
Valgår Kommune- Valgår Kommune- Valgår Kommune- Valgår Kommune- Valgår Kommune- Valgår Kommune- Valgår

Stiftelsesmøte valg valg valg valg valg valg
Medlem Ellen Horn (leder) Trond Bjørnenak (leder) Ansgar Gabrielsen (leder) Ansgar Gabrielsen (leder) Ansgar Gabr  Kjersti Løken Stavrum (leder) Kjersti Løken Stavrum (leder)
Medlem Trine Bille (nestleder) Trine Bille (nestleder) Monica Larsson Ingrid Stange Sissel Leire Bente Rist
Medlem Anton Ringøen Øystein Lønn Øystein Lønn (nestleder) Bjørn Egner Torbjørn Urfjell Marianne Lofthus (4 år)
Medlem Tore Austad Bjørg Wallevik Ellen Skeie Hansen Randi Haukom Kristin Wallevik Bjørn Egeli (2 år) Bjørn Egeli (2 år)
Medlem Brit Løvgren Torbjørn Urfjell Daniel Nordgaard Jørgen Kristiansen Jørgen Kristiansen Jørgen Kristiansen Arvid Solheim
1. vara Bjarne Ugland Mette Gundersen Terje Næss Terje Næss Terje Næss Terje Næss Mette Gundersen Thee Yezen Al-Obaide (tru   Tove Welle Haugland (2 år)
2. vara Trond Bjørnenak Ragnhils Aas Hystad Kirsti Mathiesen Hjemdahl Anne Risnes Torvik Cecilie Nissen Cecilie Nissen
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Dato: 9. oktober 20239. oktober 2023 
Saksnummer: 50/23 
Til: Styret 
Møtedato: 16. oktober 2023 
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl 

 

 
 
 
 
 
 
 
Evaluering Cultiva Ekspress 
 
I forbindelse med behandling av søknad for 2022 (sak 72/21), ba styret om en gjennomgang 
av ordningen for 2023. Etter 16 års drift, var det naturlig å gjennomføre en grundig evaluering 
av talentsatsingen. Administrasjonen fikk i oppgave å utforme mandat og design for 
evalueringen, innenfor et budsjett på kr 500 000 inkl. mva. Det ble vedtatt en tidsplan som 
hensyntar at evaluering vil være med i vurdering av hvordan satsingen for Cultiva Ekspress 
skal tas videre i 2024.  
 
Oppdraget har fire spørsmål:  

1) Hvordan bidrar Cultiva Ekspress til utvikling av talent? 
2) Hvordan bidrar Cultiva Ekspress til realisering av Cultivas formål? 
3) Hvordan fungerer organiseringen av Cultiva Ekspress? 

Dessuten søkes anbefalinger om hvordan optimalisere Cultiva Ekspress 
 
Evalueringen gikk ut som forenklet anbud til tre ulike aktører. Oxford Research fikk oppdraget, 
og har nå overlevert sluttrapport i form av power point (vedlagt). Deres funn legges frem på 
styremøte, til diskusjon. 
  
  
 
Forslag til vedtak: 
 

1) Styret tar saken til etterretning, og ber administrasjonen følge opp evalueringen i tråd 
med styrets innspill.  

 
 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
Trykte vedlegg: Evaluering Cultiva Ekspress, rapport fra Oxford Research 
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Om evalueringen
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Om ordningen
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Problemstilling 1:
Hvordan bidrar Cultiva Ekspress til utvikling av talent?
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Problemstilling nummer 2:
Hvordan fungerer organiseringen av Cultiva Ekspress?
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Problemstilling 3:
Hvordan bidrar Cultiva Ekspress til realisering av Cultivas 
formål?
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Oppsummering og anbefalinger
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Dato: 9. oktober 2023 
Saksnummer: 41/23 
Til: Styret 
Møtedato: 16. august 2023 
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl 

 
 
Møter og henvendelser 
 
Etter vedtak om ny strategi, har vi kommet over i en ny fase mht. møter og henvendelser. 
Strategien «Rom for muligheter» har prioritert fire strategiske tiltak:  
 

- Programutlysninger arbeidsplasser 
- Levekårsløft 
- Utvikling av møteplasser i hele Kristiansand, Det digitale kulturhuset, Skippergaten 

24 B og Kunstsilo 
- Videre talentsatsing 

 
Strategien presiserer at vi «er åpen for uforutsette ideer og søknader». I styremøte 6. 
desember 2021 ble det bestemt at styret skal ta stilling til alle mottatte henvendelser som er 
innenfor formål, men utenfor de strategiske tiltakene, en gang i året (i desember).  
 
Mottatte henvendelser som kommer utenfor utlysningene, blir registrert og sortert i forhold 
til de fire strategiske tiltakene. Henvendelser innenfor formål, men utenfor 
utlysninger/strategiske tiltak vil ikke bli realitetsbehandlet før i desember 2023.  
 
Siden forrige styremøte i august har det vært en del henvendelser, med de fleste har rettet 
prosjektene sine mot Cultiva Digital år 3-utlysningen. Vi ser at det er noen av søknadene i 
Cultiva Digital, som med fordel heller kunne vært behandlet i tilknytning til den åpne 
søknadsbehandlingen i desember.  
 
Vi har registrert følgende søknader/henvendelser som ikke er presentert for styret 
tidligligere:  
 
Søker Prosjekt Søknads- 

beløp 
Eirik Dåstøl Langeland Bokprosjektet «Kampen om Søgne» 

(arb.tittel) 
 

Gatelangs Scenekompani Fint å slippe å bære alt 2023 100 000 
Bedehusfestivalen Bedehusfestivalen Finsland Bedehus 30 000 
Olav Benestad, Cedric Colin og Erik 
Pirolt 

Hart of Darkness, konsert 130 000 

Sodre Berg Angell Støtte til musikkprodusering  
Kunsten å leve festivalen og UiA Akademisk seminar om gatekunst og 

transformasjon 
10 000 

Dag Johan Beek Biografi over Kristiansandsforfatteren 
Olav Benneche (1883-1931) 

 

Stiftelsen Maritim Videregående 
skole Sørlandet 

Vedlikehold skoleskip «MS Lofoten»  

Bjorholmen Contemporary Art Visningssted for samtidskunst på 
Sørlandet 

 

Odderøyas venner Betingsikring av haubitzergangene fra 
1905/14 

2 000 000 

Forsvarshistorisk forening i 
Kristiansandsregionen 

Rehabilitering av to feltkanoner på 
Helgøya (Ny-Hellesund) 

100 000 
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Komplett liste over alle registrerte henvendelser og søknader er vedlagt (vedlegg 1). 
 
Administrasjonen vil gjerne ha styrets innspill, på om det er noe særlig vi bør se etter når vi 
går gjennom årets henvendelser for å forberede innstilling til støtte til neste styremøte.  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Styret tar status til orientering 
 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
 
Vedlegg:  
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MØTER OG HENVENDELSER 2023

Samarbeidspartner Beskrivelse Beløp

Fellesverkstedet Myren Grafikk Visningsrom for grafikk ved Myren Gård ?
Fløy IL Analyseverktøy 140 000
Stiftelsen sørlandets kristesenter Kunstprosjekt 121 000
Grønn russ Grønn russ 250 000
Eirik Dåstøl Langeland Bokprosjekt "Kampen om Søgne" (arb.tittel)
Gatelangs Scenekompani Fint å slippe å bære alt 2023 100 000
Randesund IL Tennishall på Sukkevann
Olympiatoppen Sandvolleyball
Bedehusfestivalen Bedehusfestivalen Finsland bedehus 30 000
Olav Benestad, Cedric Colin og Erik Pirolt Hart of Darkness, konsert 130 000
Sondre Berg Angell Støtte til musikkprodusering
Sørveiv Prisutdeling, årets Sørveiver 50 000
Røyseland Fiction Company Ekstern finansiering av doktorgrad
Altruis Morina Lage musikkalbum
Kristiansand Flerekulturell Lyd The voice of freedom
Kunsten å leve festivalen og UiA Akademinsk seminar om gatekunst og 

trensformasjon
10 000

Søgne kunstlag Elevutstilling
Choice Point Productions Unseen scars, film 150 000
Beelzebub Pictures AS Lansering av Perleporten 100 000
Fædrelandsvennen F-Ung 3 500 000
Stiftelsen Arkivet Europakonferansen 2023 300 000
Det Digitale Kulturhuset AS Digitalt innspillingsrom 2 100 000
Egenregi Kunnskapsgrunnlag nordiske stiftelser 100 000
Egenregi Bakgård Skippgergata 24 B 5 000 000
Egenregi Arendalsuka 2023 100 000
Det Digitale Kulturhuset AS Lydlab Kraftverk 2 200 000
Dag Johan Beek Biografi over Kristiansandsforfatteren Olaf 

Benneche (1883-1931)
50 000

NAV Midt-Agder Jobbspesialister Utvidet Oppfølging - Digitalt 
kulturhus

NORCE og Arena for Bærekraft Plastfri opplevelsesindustri
NPU Pilot digitalt teater
Posebyhagen AS Fra dugnad til næring
Visit Sørlandet EM Terrengløp Kristiansand
Kulturbyrået Mesen Kunst på Kanaltorget: En ny møteplass for unge
Nina Håland 80-års jubileumskonsert digital produksjon Bjøro 

Håland
Treland PRO Padleglede for alle
Greipstad IL Sosialt tilbygg, Greipstadhallen
Pelle Brage/Jam Kunst Festival P*ART*Y 300 000
Kunstsilo og Kilden Nordisk Modernisme Festival - etablering og 

utviklingsmidler
1 000 000
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Subjekt AS Vernissageguide for Kristiansand 2024 150 000
Operaens Venner i Kristiansand 50-års jubileum 2024 i Kirsten Flagstads ånd 100 000
Galleri Bi-Z og Ståle Sigersvold Søren Asgaut Sibersvold - tilrettelegging av 

kunstsamling
500 000

Bærekraftsenteret ?
Stiftelsen Maritim Videregående skole Sørl Vedlikehold skoleskipet "MS Lofoten"

Bjorholmen Contemporary Art Visningssted for samtidskunst på Sørlandet

Odderøyas venner Betongsikring av haubitzergangene fra 1905/14 2 000 000
Forsvarshistorisk forening i 
Kristiansandsregionen

Rehabilitering av to feltkanoner på Helgøya 
kystfort (Ny-Hellesund)

100 000
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Museumsbygg i Nodeviga 
 
 
 
Status finansiering museumsbygg i Nodeviga 
 
Styret har bedt om å bli holdende løpende oppdatert på finansiering av nytt museumsbygg i 
Nodeviga, særlig hva angår prioritering i statsbudsjett 2024, samt status for andre ikke-
offentlige gaver. 
 
Under følger løypemelding fra museumsdirektør John Olsen, pr. 6. oktober 2023:  
 
 
Cultiva har bevilget kr 60 millioner til nytt museumsbygg for Vest-Agder-museet på 
Odderøya. Museet er svært glade for denne støtten, som er et viktig fundament i 
finansieringen av prosjektet. Staten understreker at de kan bidra med inntil 1/3 av 
prosjektkostnadene, men at øvrig finansering må være på plass før staten kommer med sitt 
bidrag. Cultivas støtte er en svært viktig del av finanseringen av de øvrige 2/3, og derfor 
sentralt i arbeidet med å realisere prosjektet. 
 
 
Statlige midler  
 
I en budsjettlekkasje 6. september 2023 ble det kjent at Kulturdepartementet foreslår å 
bevilge kr 3 millioner til oppstart av arbeidet med nytt museumsbygg på Odderøya. I 
statsbudsjettet lagt frem 6. oktober 2023 var beløpet ytterligere økt til kr 3,5 millioner, som 
er det høyeste «ekstrabeløpet» tildelt ett av museene i 2023. Konkret skal midlene gå til 
flytende utstilling/oppgradering av vannspeilet i Nodeviga. Kostnadene til 
utstilling/oppgradering av vannspeilet ligger inne i den totale kalkylen og finansieringen 
inngår i den totale finansieringen av prosjektet.  
 
Museet oppfatter dette som et viktig signal fra staten om at de ønsker prosjektet med nytt 
museumsbygg på Odderøya realisert og at de vil bidra til at dette skjer. Vi oppfatter også 
bevilgningen som en stadfesting av prioriteringene i Stortingsmelding 23 (2020-21) «Musea 
i samfunnet», hvor bygget på Nodeviga er ett av seks prioriterte investeringsprosjekter 
knyttet til kystkultur. Denne oppfatningen deles også av politikerne som var og gjorde kjent 
nyheten, noe deres uttalelser i media bekrefter. De (sammen med flere andre politikere og 
museet) arbeider videre for å sikre statlig fullfinansiering.  
 
Den flytende utstillingen/vannspeilet har en total kostnadsramme på kr 20 millioner. Museet 
er i dialog med Kristiansand kommune, Agder fylkeskommune og private bidragsytere om å 
«løse ut» deler av deres bevilgede midler slik at arbeidet kan startes opp. 
 
 

Dato: 9. oktober 2023 
Saksnummer: 52/23 
Til: Styret 
Møtedato: 16. oktober 2023 
Saksbehandler: Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
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Private midler 
 
Museet har løpende dialog med flere banker, stiftelser og fond knyttet til å sikre den siste 
delen av privat finansiering. Vi oppfatter samtalene som positive. De har imidlertid også 
avventet statsbudsjettet og museet vil følge dem opp denne uka.  
Vi oppfatter Cultivas støtte til prosjektet som en viktig motivator for øvrige private 
bidragsytere. Ikke minst det at deres midler kan bidra til å løse ut midler fra Cultiva, som en 
form for «privat gaveforsterkning».  
 
Noen av de private bidragsyterne ønsker å bidra til mindre delprosjekter innenfor 
hovedprosjektet. Dette fordi de ønsker tydeligere synlighet for sitt bidrag. Museet har derfor 
f.eks. delt opp utstillingene i flere delprosjekter, hvor ulike bidragsytere kan bidra til ulike 
delprosjekter. I den forbindelse brukes den flytende utstillingen/vannspeilet hvor det nå er 
kommet statlig finansiering aktivt i arbeidet med fullfinansiering av andelen private midler. 
 
 
Status innspill navn/synlighet 
Museet har i sommer og høst hatt en informasjonskampanje kombinert med innspill på navn 
på det nye museet. Arbeidet er gjennomført i samarbeid med No Sleep till Brooklyn. 
Kampanjen 1,3 millioner visninger på annonsene, 20 000 besøk på nettsiden, 87 forslag til 
navn og ca. 200 kommentarer som viser positiv interesse for historiene og realiseringen av 
det nye bygget.  
 
 
Kulturdirektoratets vurdering  
I sin vurdering av prosjektet (offentliggjort etter at statsbudsjettet ble presentert) skriver 
Kulturdirektoratet bl.a.  
«Kulturdirektoratet mener at planene om nytt museumsbygg på Odderøya vil dekke museets 
behov for gode utstillingslokaler som tilfredsstiller krav til klima, sikkerhet og universell 
utforming. Prosjektet vil også bidra til bedre universell utforming på den nordre delen av 
Odderøya.  
Videre vil «Navet» bidra til å løfte Kristiansands og Agders formidling av gjensidig påvirkning 
mellom by og omland, samt binde dette opp mot kystkulturens påvirkning nasjonalt og 
internasjonalt. Museet legger opp til utstilling av gjenstander i kombinasjon med utstrakt 
bruk av målgruppetilpassede, interaktive opplevelser.» 
 
 
Bakgrunn for saken 
Administrasjonen viser til behandling av museumsbygg fra 20. august 2021 hvor styret 
behandlet søknad fra Vest-Agder museet om bevilgning til nytt museumsbygg i Kristiansand 
(sak 44/21). Her ble det blant annet fattet følgende vedtak:  
 

1) Som en ekstraordinær gave til Kristiansand, ønsker Cultiva å bidra med 45 millioner 
kroner til Vest-Agder Museets (VAM) nye museumsbygg «Navet». Cultiva vil i tillegg 
matche eventuelle gaver til museumsbygget fra ikke-offentlige kilder innenfor en 
ramme på 15 millioner kroner. 

2) Bevilgningene er betinget av at prosjektet er fullfinansiert i henhold til søknaden fra 
VAM. 
 

I styremøte 4. mai (sak 15/23), ønsket styre status for finansiering. I finansieringsmodellen 
for nytt museumsbygg er det lagt til grunn lokal finansiering på kr 119 millioner: Cultiva kr 
60 millioner, andre private kr 15 millioner og Kristiansand kommune kr 44 millioner. Av et 
totalt budsjett på kr 355,5 millioner ved ferdigstilling i 2026, satt Agder Fylkeskommune av 1/3-del i 
2019. Status var at museumsbygget ikke var kommet på statsbudsjett verken i 2022 eller 2023. Museet 
har mottatt tilskudd på 2,5 millioner fra private stiftelser. Styret fattet da følgende vedtak:  
 

1) Styret vil formidle fortsatt entusiasme for og håp om at museet blir realisert.   
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2) Administrasjonen bes holde styret oppdatert om status for prioriteringer i 
statsbudsjettet 2024, samt status for andre ikke-offentlige gaver. 

3) Styre ber om å få saken til behandling på styremøtet 3. desember 2023.  

  
 
Forslag til vedtak: 
 

1) Styret tar saken til orientering. 

 

 
 
Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 
 
 
Trykte vedlegg:  Ingen 
Utrykte vedlegg: Ingen 
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Status gjenstående privat finansiering 
Museet har løpende dialog med flere banker, stiftelser og fond knyttet til å sikre den siste delen av 

privat finansiering. Vi oppfatter samtalene som positive. De har imidlertid også avventet 

statsbudsjettet og museet vil følge dem opp denne uka. 

Vi oppfatter Cultivas støtte til prosjektet som en viktig motivator for øvrige private bidragsytere. Ikke 

minst det at deres midler kan bidra til å løse ut midler fra Cultiva, som en form for «privat 

gaveforsterkning». 

Noen av de private bidragsyterne ønsker å bidra til mindre delprosjekter innenfor hovedprosjektet. 

Dette fordi de ønsker tydeligere synlighet for sitt bidrag. Museet har derfor f.eks. delt opp 

utstillingene i flere delprosjekter, hvor ulike bidragsytere kan bidra til ulike delprosjekter. I den 

forbindelse brukes den flytende utstillingen/vannspeilet hvor det nå er kommet statlig finansiering 

aktivt i arbeidet med fullfinansiering av andelen private midler. 

 

Status innspill navn/synlighet 
Museet har i sommer og høst hatt en informasjonskampanje kombinert med innspill på navn på det 

nye museet. Arbeidet er gjennomført i samarbeid med No Sleep till Brooklyn. Kampanjen 1,3 

millioner visninger på annonsene, 20 000 besøk på nettsiden, 87 forslag til navn og ca. 200 

kommentarer som viser positiv interesse for historiene og realiseringen av det nye bygget. 

 

Kulturdirektoratets vurdering 
I sin vurdering av prosjektet (offentliggjort etter at statsbudsjettet ble presentert) skriver 

Kulturdirektoratet bl.a. 

«Kulturdirektoratet mener at planene om nytt museumsbygg på Odderøya vil dekke museets behov 

for gode utstillingslokaler som tilfredsstiller krav til klima, sikkerhet og universell utforming. 

Prosjektet vil også bidra til bedre universell utforming på den nordre delen av Odderøya.  

Videre vil «Navet» bidra til å løfte Kristiansands og Agders formidling av gjensidig påvirkning mellom 

by og omland, samt binde dette opp mot kystkulturens påvirkning nasjonalt og internasjonalt. 

Museet legger opp til utstilling av gjenstander i kombinasjon med utstrakt bruk av 

målgruppetilpassede, interaktive opplevelser.» 

179



Hussjef Kraftverk 

I sak 37/23 fikk administrasjonen fullmakt til å lyse ut en 100% fast stilling som hussjef i 
Kraftverk, nå når huset skal begynne å virke som formålsinvestering for Cultiva. Stillingen 
prosjektfinansieres av Cultiva i en oppstartsperiode på 5 år, fra 2024-2028.  

Stillingen ble utlyst i etterkant av styremøtet, og det kom inn 66 søkere: Hussjef Kraftverk | 
Cultiva . Alle i Cultiva har vært involvert i prosessen med å innstille søkerlisten til 1. 
gangsintervju og/eller gjennomføre 1. og 2. gangsintervju. 9 personer ble kalt inn til 1. 
gangsintervju, og 3 personer gjennomførte 2. gangsintervju med case. 

Innstilling om å tilby stillingen til Mads Hatlevik var enstemmig. 

Mads Hatlevik kommer fra stilling som rådgiver ved Fakultet for kunstfag ved Universitetet i 
Agder. Han har vært med i utviklingen av samvirke mellom studenthus og kunstfag fra 
starten, og har vært sentral i å etablere dette samarbeidet i Skippergata 24b. På UiA har 
Mads har også vært knyttet til Fluks og Cultiva Ekspress, samt etter- og videreutdanning. 

Tidligere har Mads blant annet vært daglig leder i Bergen Jazzforum og TrashPop, og har 
egen grunder erfaring. 

Mads Hatlevik forhandlet umiddelbar fratredelse fra stillingen på UiA, og begynte i 
Skippergata 24b AS 1. oktober 2023.  

Det er svært positivt å at den nye hussjefen er på plass samtidig med at alle flytter inn i 2., 
3. og 4. etasje i Kraftverk.

Forslag til vedtak: 

1) Styret tar saken til orientering.

Kirsti Mathiesen Hjemdahl 
Daglig leder 

Trykte vedlegg:  Ingen 
Utrykte vedlegg: Ingen 

Dato: 
Saksnummer: 
Til: 
Møtedato: 
Saksbehandler: 

9. oktober 2023
53/23
Styret
16. oktober 2023
Kirsti Mathiesen Hjemdahl
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